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Referat fra mødet 
Tirsdag den 15. maj 2012 kl. 17.30 i F2 på rådhuset. 
 
MØDEDELTAGERE 
Bodil Egelund, formand 
Anne Marie Mathiesen 
Anne-Mette Risgaard-Schmidt 
Ejkild Steen 
Anne-Lise Kuhre 
 

Hanne Kyvsgaard 
Ninette Hartwich 
Ole Tinghøj 
Pia Adelsteen 
Tina Tving Stauning 

Der var afbud fra Ole Tinghøj.  
Anne-Mette Risgaard-Schmidt mødte ikke.  
Lene Jensen deltog som sekretær. 
 

Sag nr. 1  Godkendelse af dagsorden. 
Godkendt. 
 
 

Sag nr. 2  Godkendelse af referat fra mødet den 13. marts 2012. 
Godkendt. 
 
 

Sag nr. 3  Rapportering om magtanvendelser på det specialiserede 
socialområde. 
Bilag vedlagt.  
Rådet tog bilaget til efterretning. 
Tina Tving Stauning kom med uddybende bemærkninger til det forelagte bilag.  
Rådet havde på sidste møde udtrykt ønske om deltagelse fra administrationen 
v. Peer Huniche for en nærmere orientering om de generelle principper. Punktet 
sættes på dagsordenen til næste møde i Handicaprådet med henblik på at få 
denne orientering.  
 
 

Sag nr. 4  Anmeldt tilsyn på det specialiserede socialområde. 
Bilag vedlagt.  
Rådet foreslår at institutionsadresserne fremgår af oversigten over 
bofællesskaber i kommunen samt på Frederikssund Kommunes hjemmeside. 
 
Rådet vil gerne have en orientering om kommunens handlemuligheder overfor 
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de selvejende institutioner mht. pædagogisk metodefrihed mv.   
 
Punktet genoptages på rådets næste møde, hvor der samtidig ønskes 
administrativ deltagelse v. Peer Huniche for en uddybning af retningslinjerne for 
tilsyn. 
 
 

Sag nr. 5  Drøftelse af eventuelle forslag til konkrete ændringer af lovgivningen 
på tilgængelighedsområdet. 
Eventuel orientering fra Ejkild Steen, som deltog i temamødet ”tilgængelighed 
for alle” den 28. april i Hvidovre. 
 
Ejkild Steen omdelte på mødet en afrapportering og fortalte om deltagelsen i 
temamødet. 
 
Efterfølgende blev der nævnt eksempler på problemer med adgangsforholdene 
for kørestole - høje kantsten - på henholdsvis Linde Allé, Jæger Allé (med 
adgang til Roskildevej) og vejen ned til Kølholm Skolen (omkring Rema 1000). 
 
Byggeri og Natur kontaktes mhp. afklaring af om der, indenfor halvårsperioden 
fra den 13. marts 2012 og indtil Handicaprådets møde den 3. september 2012, 
har været dispensationer, og givet fald hvilke. 
  
Rådet ønsker fremover et fast punkt på dagsordenen om tilgængelighed. I 
samme forbindelse foreslås et fremadrettet idékatalog. 
 
 

Sag nr. 6  Orientering om afsendte høringssvar på diverse kvalitetsstandarder. 
Høringssvarene vedlægges som bilag. 
 
Ejkild Steen havde undersøgt nærmere hvad der menes, når der i 
kvalitetsstandarderne står, at betaling sker efter gældende takst (Punkt 11, 12, 
13, 14, 15). Til rådets orientering betyder det, at det vil fremgå af kommunens 
takstblad. 
 
Der omdeltes et bilag med Ældre- og sundhedsafdelingens svar på nogle af de 
spørgsmål, som Handicaprådet havde rejst i sit høringssvar. 
 
 

Sag nr. 7  Evaluering af borgermødet den 25. april om kerneydelserne på det 
specialiserede socialområde. 
 
De af rådets medlemmer, der havde deltaget, gav en kort orientering om 
borgermødet, der havde haft et meget omfattende indhold. 
 
 

Sag nr. 8  Orientering fra formanden. 
 
Der er modtaget tilbud om køb af bogen ”Fra konvention til kommunal 
handicappolitik” Bog ønskes indkøbt til Handicaprådet. 
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Formanden takker for kondolencebuketten der blev modtaget i forbindelse med 
ægtefælles død. 
 
 

Sag nr. 9  Eventuelt. 
Mødet sluttede kl. 19.25. 
 
 
 
 


